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ZÁPIS ZM-16-2017 
 

z šestnáctého veřejného jednání Zastupitelstva městyse Častolovice konaného dne 1. března 2017 od 
16.00 hodin na Úřadu městyse Častolovice v Galerii A. Hudečka v Častolovicích.  
 

Zastupitelé Počet Jmenovitě 

Přítomní 13 

MVDr. Václav Hodný, Miloš Málek, Ing. Jaromír Novák CSc., Mgr. 
Jarmila Novohradská, Antonín Podzimek, Ing. Zdeněk Praus, Šárka 
Fajglová, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Mgr. Bc. Alena 
Bačíková, Helena Rohlenová, Mgr. Petra Benková, Zdenka Čestická – 
příchod 16:12 hod.; 

Omluveni 2 Mgr. Ilona Kovářová, Veronika Bartošová; 

Nepřítomní 0   

    Občané 15 
  

K bodu 1) 
Zasedání ZM zahájil starosta městyse p. Ing. Zdeněk Praus. Přivítal přítomné a konstatoval, že je 
přítomna nadpoloviční většina členů zastupitelstva městyse a zasedání je tedy usnášení schopné. 
Jednání je veřejné, bylo řádně a včas svoláno a jeho konání dostatečným způsobem zveřejněno. 
Starosta oznámil skutečnost o zvukovém nahrávání, které slouží pouze pro vyhotovení zápisu. 
Z tohoto důvodu je nutné, aby zastupitelé mluvili postupně a do mikrofonu, aby zvuková nahrávka 
byla co nejkvalitnější. Zároveň upozornil, že budou při hlasování nahlas jmenováni zastupitelé jmény 
pro průkaznost a ověření hlasování. 
 
Pan starosta informoval přítomné o rezignaci pana zastupitele Miloslava Sršně a o novém členu 
zastupitelstva paní Šárce Fajglové jako první náhradnicí za stranu KSČM. Poté paní Šárka Fajglová 
složila slib člena zastupitelstva městyse Častolovice. 
 
ZM Častolovice bere na vědomí složení slibu pí Šárky Fajglové podle § 69 odst. 2 zákona o obcích č. 
128/2000 Sb., která se stala členem zastupitelstva dne 1. 1. 2017 po rezignaci p. Miloslava Sršně 
jako první náhradnice za stranu „Komunistická strana Čech a Moravy“. 
 
K bodu 2) 
Zapisovatelem byla určena pí Ing. Pavla Voborníková, referentka městyse Častolovice.  
 
ZM Častolovice bere na vědomí určení zapisovatele zápisu, určena pí Ing. Pavla Voborníková. 
 
P. Ing. Praus navrhuje na ověřovatele zápisu: Mgr. Alenu Zvěřinovou a MVDr. Václava Hodného. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky: 
Paní Mgr. Bc. Bačíková navrhuje jako 3. ověřovatele zápisu paní Mgr. Novohradskou. 
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ZM Častolovice schvaluje ověřovatele zápisu pí Mgr. Alenu Zvěřinovou, p. MVDr. Václava Hodného 
a Mgr. Jarmilu Novohradskou. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 4 
Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Mgr. Petra Benková; 

Proti 1 MVDr. Václav Hodný; 

Zdrželi se 7 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, Antonín Podzimek; 

 

Usnesení nebylo přijato. 
 
ZM Častolovice schvaluje ověřovatele zápisu pí Mgr. Alenu Zvěřinovou a p. MVDr. Václava 
Hodného. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 2 Mgr. Jarmila Novohradská, Mgr. Petra Benková; 

Zdrželi se 2 Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová; 
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 3) 
P. Ing. Praus navrhuje do návrhové komise: p. Ing. Jaromíra Nováka CSc. – předseda, p. Miloše Málka 
– člen a pí Šárku Fajglovou – člen. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky: žádné 
 
ZM Častolovice schvaluje návrhovou komisi ve složení: předseda p. Ing. Jaromír Novák CSc., a 
členové p. Miloš Málek a pí Šárka Fajglová. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 12 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, 
Mgr. Jarmila Novohradská, Mgr. Petra Benková, Šárka Fajglová, MVDr. 
Václav Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 4) 
Program jednání dle vyvěšené pozvánky:  
1. Zahájení 
2. Určení zapisovatele a ověřovatelé zápisu 
3. Jmenování návrhové komise 
4. Schválení programu jednání 
5. Kontrola usnesení z jednání ZM ze dne 22. prosince 2016 
6. Rada městyse Častolovice 
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7. Dražební vyhláška 
8. Veřejná finanční podpora spolkům 
9. Vnitřní směrnice o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu 
10. Diskuze 
11. Usnesení a závěr 
 
Dotazy, návrhy, připomínky:  
Pan starosta navrhuje, aby se pozvánka rozšířila o bod č. 10 – Záměr o prodeji části pozemku č. ZM-1-
2017. Paní Mgr. Novohradská navrhuje rozšíření o bod č. 11 - Nová výrobní hala závodu Saint Gobain 
Isover. Pan starosta se ptá, zda chce paní Mgr. Novohradská připojit tento bod k jeho návrhu. Paní 
Mgr. Novohradská souhlasí. 
 
Příchod paní Zdenky Čestické v 16:12 hod. 
 
P. Ing. Novák CSc. přednesl návrh programu jednání: 
ZM Častolovice schvaluje program jednání dle vyvěšené pozvánky rozšíření o bod č. 10 – Záměr o 

prodeji části pozemku č. ZM-1-2017 a o bod č. 11 – Nová výrobní hala Saint Gobain Isover. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 5 
Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Zdenka Čestická, Mgr. Petra Benková; 

Proti 0  

Zdrželi se 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

 

Usnesení nebylo přijato. 
 
P. Ing. Novák CSc. přednesl návrh programu jednání: 
ZM Častolovice schvaluje program jednání dle vyvěšené pozvánky rozšíření o bod č. 10 – Záměr o 

prodeji části pozemku č. ZM-1-2017. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 13 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, 
Mgr. Jarmila Novohradská, Zdenka Čestická, Mgr. Petra Benková, Šárka 
Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 5) 
Kontrolu plnění usnesení z jednání ZM ze dne 22. prosince 2016 přečetl pan Ing. Jaromír Novák CSc. 
 

Dotazy, návrhy, připomínky: 
Paní Čestická se ptá, zda by mohly být vyvěšeny na úřední desce kromě usnesení i zápisy. Pan Ing. 
Praus souhlasí. 
 

P. Ing. Novák CSc. přednesl návrh na usnesení: 
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ZM Častolovice schvaluje kontrolu plnění usnesení z jednání ZM Častolovice ze dne 22. prosince 
2016. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 10 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Zdenka Čestická, 
Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 3 Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, Mgr. Petra Benková; 
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 6) 
Informace z Rady městyse přednesl místostarosta pan Bc. Tichý.  
 

Dotazy, návrhy, připomínky:  
RM 59: 
Paní Mgr. Novohradská se ptá na bod č. 10 – Společné jednání Synkov-Slemeno, které se týká 
obchvatu Rychnova. Budou obdobná jednání týkající se obchvatu Častolovic? Zastává názor, že by se 
tyto jednání dala spojit a urychlit tento proces. Pan Bc. Tichý vysvětluje, že se jednalo jen o obchvatu 
Rychnova nad Kněžnou, což je na opačné straně katastrálního území. Pan Ing. Praus se přidává, že se 
nemohli připojit, protože definitivní varianta obchvatu ještě není schválená.  
Paní Mgr. Novohradská se ptá na bod č. 14 a 15 - Záporné vyjádření Státního pozemkového úřadu. 
Pan Bc. Tichý odpovídá, že bod č. 15 se týká příjezdové cesty k AFK. V odpovědi bylo, že by se žádost 
měla sepsat jinak. Dále dodává, že s touto institucí jedná a stále to je v řešení. K bodu č. 14 odpovídá 
pan Ing. Praus, že se jedná o odkup pozemků pod komunikací v ulici Mírová. Zamítavé stanovisko 
bylo vysvětleno tím, že zde městys nemá žádné vlastnické ani spoluvlastnické právo.  
Paní Rohlenová se ptá na bod č. 25 – Rozpočtové opatření. Minule jim bylo slíbeno, že se budou 
zasílat veškerá rozpočtová opatření, což se nestalo. Ptá se, čeho se týkalo. Pan Bc. Tichý odpovídá, že 
ho po přestávce přinese. Pan Ing. Praus se omlouvá, že zřejmě došlo k nedopatření a platí, že jim 
rozpočtová opatření bude zasílat.  
Paní Mgr. Novohradská připomíná, že jí měl pan starosta odeslat návrh smlouvu s DPS Kostelec nad 
Orlicí a ptá se, co se bude dál dít. Pan starosta odpovídá, že návrh ještě není připravený a proto ho 
nezasílal. Pan Bc. Tichý doplňuje, že Kostelec nechce slevovat ze svých požadavků, takže to je stále 
otevřené. 
Paní Čestická se ptá na bod č. 26 - Živnostenské oprávnění. Zajímá jí, jaké smlouvy byly podepsány 
s panem Kubalíkem a ostatními osobami, které se na tomto podílí. Pan starosta odpovídá, že pan 
Kubalík je odpovědný zástupce a má dohodu o provedení práce stejně jako ostatní. Paní Čestická se 
ptá, zda to nemohla převzít paní Romanová. Pan starosta odpovídá, že to s nájemcem projednal a 
neshledal se se zájmem. Paní Čestická se ptá, zda jsou na to v rozpočtu prostředky. Pan starosta jí 
odpovídá, že se zatím postupuje dle schváleného rozpočtu. Paní Mgr. Bc. Bačíková se ptá, zda bylo 
vypsané výběrové řízení na tuto pozici. Pan Ing. Praus odpovídá, že to nebylo nutné. Paní Čestická se 
ptá, kdo uklízí společné prostory před sálem. Pan Ing. Praus odpovídá, že po předchozí dohodě 
nájemce.  
 
RM 60: 
Paní Mgr. Bc. Bačíková se ptá na bod č. 18 – Plán investic. Pan Bc. Tichý odpovídá, že je to souhrn 
investičních akcí, které se by se měly realizovat v průběhu roku. Není problém do něho nahlédnout. 
Paní Čestická se ptá, proč se již tento rok v lednu jedná o výběrovém řízení na ředitelku školy. Pan 
starosta odpovídá, že to je informace pro občany. 
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RM 61: 
Paní Mgr. Novohradská se ptá k bodu č. 6 – Zápis jednání z Krajského úřadu, co tam vzniklo za 
problémy ohledně opravy mostu. Dále se ptá, zda by mohla získat zápis z tohoto jednání. Pan Bc. 
Tichý vysvětluje, že RM vypracovala dokument, kde se sepsaly veškeré podmínky, připomínky a 
návrhy k plánované opravě mostu. Veškeré podněty městyse však byly negativně ohodnoceny. Vše je 
v jednání, situace se nesmí podcenit, protože je zásadní pro Častolovice. Termín zatím není znám, ale 
oprava zřejmě bude realizována až v roce 2019.  
Paní Mgr. Novohradská se ptá k bodu 22 – Cenová nabídka na veřejné osvětlení lesoparku. Zajímá jí, 
na kolik tedy lesopark přijde. Pan Ing. Praus odpovídá, že paní Mgr. Novohradské byly dokumenty 
týkající se lesoparku zaslány – Smlouva o dílo i dodatek, takže nechápe tento dotaz. Pan Podzimek 
doplňuje, že cenová nabídka na osvětlení byla 85 tisíc Kč bez DPH.  
Paní Čestická se ptá na Dodatek č. 4 týkající se restaurace Na Hřišti. Paní Bc. Jedlinská odpovídá, že 
v původní smlouvě nebylo plátcovství DPH.  
Paní Mgr. Novohradská se ptá k bodu č. 15, jestli paní ředitelka již dostatečně vysvětlila podstatu 
dotace, kterou má škola dostat v částce 1 136 164,- Kč, a zda to RM podpoří. Pan Ing. Praus odpovídá, 
že se celá záležitost vleče již několikátou radu. Jedná se o procesní chybu, kdy paní ředitelka 
nepožádala o souhlas RM. Paní Mgr. Bc. Bačíková odpovídá, že písemný souhlas nebyl potřeba, o 
existenci projektu RM věděla. Ptá se, co má ještě doložit. Pan Ing. Praus odpovídá, že chtěl potvrzení, 
že nežádala RM o souhlas a ani žádný nepotřebovala. Paní Mgr. Bc. Bačíková odpovídá, že tuto 
odpověď již odesílala. Paní Mgr. Novohradská upozorňuje, že pokud se bude dotace vracet, může být 
vyměřeno i penále a to až do výše dotace. 
 
RM 62: 
Paní Mgr. Benková se ptá k bodu 9 – Projektová dokumentace areálu U Mandlu, kolik to bude stát. 
Pan Bc. Tichý odpovídá, že částku neví přesně a po přestávce informaci doplní. Pan Ing. Praus 
odpovídá, že tyto informace si zastupitelé mohou předem vyžádat na úřadu. Paní Mgr. Benková 
podotýká, že tyto částky by usnesení RM měla obsahovat.  
Paní Čestická se ptá na žádost Odboru státní správy a dozoru ČR, o co se v tom jednalo. Pan Bc. Tichý 
odpovídá, že se požadovalo vysvětlení některých věcí, což se také stalo. Pan Ing. Praus doplňuje, že to 
byla stížnost na nedodržování zákonů ze strany městyse konkrétně uzavřených smluv. Dnes přišlo 
vyrozumění o tom, že nebylo shledáno pochybení ze strany vedení městyse.  
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice bere na vědomí informace z RM Častolovice. 

 
K bodu 7)  
Pan Ing. Zdeněk Praus seznámil přítomné s Dražební vyhláškou. 

 

Dotazy, návrhy, připomínky:  
Paní Mgr. Novohradská se ptá, jestli se v případě koupě následně tyto pozemky pronajmou. Pan 
starosta souhlasí. Paní Mgr. Novohradská se ptá na maximální částku, kterou RM může určit. Praus 
odpovídá, že RM může určit částku do výše schváleného rozpočtu. 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice ve věci veřejné dražby schvaluje účast městyse Častolovice ve veřejné dražbě, která 

byla nařízena dražební vyhláškou, vydanou Finančním úřadem pro Zlínský kraj, třída Tomáš Bati 21, 

761 86 Zlín, Územní pracoviště v Kroměříži, Husovo náměstí 535/21, 767 01 Kroměříž, pod č. j. 

91718/17/3304-00540-706917 ze dne 25. 1. 2017, jejímž předmětem bude dražba nemovitých věcí 
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– pozemku parc. č. 3180 o výměře 10 589 m2 a parc. č. 3323 o výměře 5 243 m2, vše v katastrálním 

území Častolovice zapsané na LV č. 1365. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 13 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, 
Mgr. Jarmila Novohradská, Zdenka Čestická, Mgr. Petra Benková, Šárka 
Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 

 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice ve věci veřejné dražby schvaluje nabytí nemovitých věcí uvedených v usnesení č. 

8/ZM-16-2017 městysem Častolovice příklepem ve veřejné dražbě dle usnesení č. 8/ZM-16-2017 s 

tím, že maximální výši podání, která může být zástupcem městyse Častolovice ve veřejné dražbě 

učiněna, deleguje na rozhodnutí Rady městyse Častolovice. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 12 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Zdenka Čestická, Mgr. Petra Benková, Šárka Fajglová, MVDr. Václav 
Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 1 Mgr. Bc. Alena Bačíková; 
 

Usnesení bylo přijato. 

 
Pan Bc. Tichý navrhuje, rozšíření usnesení o další osobu – místostarostu Antonína Podzimka. 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice ve věci veřejné dražby pověřuje Ing. Zdeňka Prause, starostu, Bc. Miloše Tichého, 

místostarostu, a Antonína Podzimka, místostarostu, zastupováním městyse Častolovice ve veřejné 

dražbě dle usnesení č. 8/ZM-16-2017 a ke všem činnostem s tím spojeným. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 11 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Zdenka Čestická, Mgr. Petra Benková, Šárka Fajglová, MVDr. Václav 
Hodný; 

Proti 0  

Zdrželi se 2 Mgr. Bc. Alena Bačíková, Antonín Podzimek; 
 

Usnesení bylo přijato. 

 

P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice ve věci veřejné dražby schvaluje skutečnost, že bude-li vyhlášena v budoucnosti 

proti povinnému na stejný majetek další veřejná dražba, lze toto usnesení zastupitelstva městyse 
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Častolovice ze dne 1. března 2017 považovat za platné pro účast městyse i v dalších následujících 

dražbách na předmětnou nemovitost. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 8 
Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Šárka Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín 
Podzimek; 

Proti 5 
Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Zdenka Čestická, Mgr. Petra Benková, 

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 

 

K bodu 8) 
Pan Málek podal informace k Žádosti o poskytnutí dotace z rozpočtu městyse Častolovice pro rok 

2017 – AFK Častolovice ve výši 175.000,-Kč. 

 
Dotazy, návrhy, připomínky:  
Paní Rohlenová se ptá na cestovné mládeže. Pan Málek a pan starosta vysvětlují, že se do těchto 
výdajů zahrnují vícedenní soustředění. Pokud se částka nevyčerpá, vrátí se zpět. 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje poskytnutí veřejné finanční podpory spolku AFK Častolovice, IČO: 
46457372 ve výši 175.000,-Kč a pověřuje starostu k uzavření veřejnoprávní smlouvy. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 13 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, 
Mgr. Jarmila Novohradská, Zdenka Čestická, Mgr. Petra Benková, Šárka 
Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 9) 
Pan starosta představil Vnitřní směrnici č. 2 na zadávání veřejných zakázek malého rozsahu pro 
městys Častolovice. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky:  
Paní Mgr. Novohradská by do kapitoly 8 dopsala, aby 3 členná komise měla podepsané prohlášení o 
nepodjatosti/střetu zájmů. Pan starosta odpovídá, že to vyplývá přímo ze zákona, ale není problém to 
tam doplnit. Paní Mgr. Novohradská se dále ptá na kritéria hodnocení zakázek. Pan starosta 
odpovídá, že kromě ceny můžou být i další kritéria např. reference. 
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P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje Vnitřní směrnici č. 2 na zadávání veřejných zakázek malého rozsahu. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 12 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Helena Rohlenová, Mgr. Jarmila Novohradská, 
Zdenka Čestická, Mgr. Petra Benková, Šárka Fajglová, MVDr. Václav 
Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 1 Mgr. Bc. Alena Bačíková; 
 

Usnesení bylo přijato. 
 
K bodu 10) 
Pan Ing. Zdeněk Praus představil Záměr o prodeji části pozemku č. ZM-1-2017. Paní Popová vysvětlila 
důvody, proč by chtěla odkoupit část tohoto pozemku. 
 
Dotazy, návrhy, připomínky: žádné 
 
P. Ing. Novák CSc. přečetl návrh na usnesení: 
ZM Častolovice schvaluje vyvěšení záměru městyse Častolovice č. ZM-1-2017 na prodej části 
pozemku č. 1205/1 o výměře 40m2 v katastrálním území Častolovice za cenu 65,-Kč/m2. 
 

Hlasování Počet Jmenovitě 

Pro 13 

Ing. Zdeněk Praus, Bc. Miloš Tichý, Mgr. Alena Zvěřinová, Ing. Jaromír 
Novák CSc., Miloš Málek, Mgr. Bc. Alena Bačíková, Helena Rohlenová, 
Mgr. Jarmila Novohradská, Zdenka Čestická, Mgr. Petra Benková, Šárka 
Fajglová, MVDr. Václav Hodný, Antonín Podzimek; 

Proti 0  

Zdrželi se 0  
 

Usnesení bylo přijato. 
K bodu 11) 
Diskuse – vede pí Mgr. Zvěřinová 
 
Zastupitelé: 
Paní Čestická se ptá na dohody - Školské obvody. Pan Ing. Praus odpovídá, že žádné žádosti 
neeviduje. Jedná se o Paseky, Hřibiny, Ledskou a Libel. Případné informace zjistí a tento bod zařadí na 
příští zastupitelstvo. 
Paní Mgr. Novohradská se ptá na les – likvidace lesa a kůrovce, náhradní výsadba. Pan Podzimek 
odpovídá, že by se mělo zvážit, zda les vykácet k hraničním plochám. Některé stromy jsou v půlce 
shnilé. Počítá se zalesněním, kde by byly zasazeny duby, modříny a borovice. Dodává, že doposud 
bylo vytěženo zhruba 250 m3 dřeva. Paní Mgr. Novohradská se obává, aby kůrovec nenapadl i jiné 
lesy v okolí, je nutné kácet odborně. Pan Podzimek doplňuje, že kácí firma Orlická lesní společnost a 
je s ní spokojený. 
Paní Rohlenová mluví o návrhu rekonstrukce ordinace a čekárny, který stál 11 tis. Kč. Pan Bc. Tichý 
odpovídá, že se jednalo pouze o studii. Pan starosta doplňuje, že se mu studie líbí a říká, že to má 
hlavu i patu. Paní Rohlenové se to nelíbí, zdá se jí to drahé na tak malý prostor.  
Paní Rohlenová se ptá na faktury za údržbu zeleně. Pan Bc. Tichý odpovídá, že si nemůže všechny 
faktury pamatovat a nevidí problém, aby se to dohledalo. Ale zřejmě se jednalo o výsadbu zeleně 
směrem na Paseky.  
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Paní Mgr. Novohradská se ptá pana Ing. Nováka CSc., co říká tomu, že byla odstraněna závora na 
Sokolské zahradě a parkuje se zde. Pan Ing. Novák CSc. odpovídá, že tam viděl pouze auta zahrádkářů 
při výstavě a není si vědom, že by tam někdo jiný parkoval. Dle jeho názoru by tam ta závora být 
měla. 
Paní Čestická se ptá na zabezpečovací zařízení ve školce. Navrhuje, aby se na dveře nainstalovalo 
kódovací zařízení. Pan starosta odpovídá, že vybudování plotů a nových branek bude v nejbližší době, 
čeká se jen na novou nabídku. Dále dodává, že nezaregistroval žádný požadavek ze strany školy na 
další zařízení školky vzhledem k rozpočtu. Paní Mgr. Bc. Bačíková nesouhlasí a říká, že nabídku zasílala 
v říjnu. Pan Málek navrhuje, aby se našel kompromis a vybudovalo se toto zabezpečovací zařízení ve 
školce. Ostatní zastupitelé souhlasí. 
Paní Rohlenová má takový názor, že koalice není demokratická a opozice nemá šanci prosadit žádný 
návrh. Zmiňuje návrh paní Mgr. Novohradské o rozšíření bodů programu. 
Pan Ing. Novák CSc. tvrdí, že opozičním zastupitelkám je vděčný za to, že mu ukázaly, jak mají dělat 
„opoziční politiku“ a bude se tím řídit. Je to návod, kam má co posílat, co má kam napsat. 
Pan MVDr. Hodný odpovídá paní Rohlenové ohledně připojení bodu č. 11 k programu jednání a 
dodává, že bylo jednání přímo v Isoveru, kde vše bylo podrobně vysvětleno a nechápe jejich postoj. 
Tvrdí, že Orsil má problém s překročením limitů oxidu uhelnatého a to by právě odstranil touto novou 
linkou, kde se nebude topit ani uhlím ani koksem, ale plynem.  
Pan starosta odpovídá, že je rád, že je v zastupitelstvu kraje, kde se dá dělat politika slušně i když je v 
opozici.  
Paní Mgr. Bc. Bačíková navrhuje, aby se znovu zavedlo pracovní zastupitelstvo. Pan Ing. Novák CSc. 
reaguje na tento požadavek, kde se před více než rokem snažili najít způsob jak „otupit hrany“, ale 
není zde žádný vývoj. Rád by, aby se to změnilo. 
Paní Mgr. Novohradská reaguje, že za každého starosty byli všichni zastupitelé, komise a výbory 
pozvány na posezení. Tyto posezení právě sloužily ke zlepšení komunikace napříč těmito skupinami. 
Nyní je to tak, že každá komise, výbor i RM to má zvlášť. Opoziční zastupitelky nebyly ani pozvány. 
Dále reaguje, že poslední rok svého starostování měla 13 kontrol, které nebyly náhodné. Zmiňuje, že 
předávala úřad pod dohledem právníka. Pokud nějaké udání podala, tak se pod ně i podepsala. 
Zmiňuje zde skládky, které na některých místech vznikly. Upozorňovali jí na ně občané. A pokud má 
zastupovat občany, nemohla to nechat bez povšimnutí. 
Pan starosta dodává, že by bylo lepší nejprve jednat na obci než udávat. Pan Bc. Tichý doplňuje, že se 
jednalo o dvě záležitosti - skládky a kácení na Sokolské zahradě. Byl by rád, kdyby se tyto podměty 
projednávaly nejprve na radnici. Připouští, že se skládkou měli jiné úmysly, které byly mylné. Ale co 
se týče Sokolské zahrady, zde je vypracovaný průzkum od odborníka, kde se píše, že těchto 13 stromů 
je nebezpečných. Nerad by, aby tyto stromy někoho zranily. Tento prostor by se měl revitalizovat, 
aby se dal využít na volnočasové aktivity. Paní Mgr. Bc. Bačíková připomíná skládku u jejího domu a 
byla by ráda, aby se s tím něco dělo. Pan Bc. Tichý odpovídá, že kontejner zde byl umístěn, protože 
nebylo jiné vhodné místo, ale zkusí to vyřešit. 
Pan Ing. Novák CSc. má připomínku k lokalitě Sokolské a dodává, že i stromy mají svoji životnost a trpí 
chorobami. Nejčastějšími uživateli tohoto prostoru jsou děti, chodci, návštěvníci výstav a proto by se 
to mělo zajistit. Paní Mgr. Novohradská dodává, že i lípy u hřbitova měly být dle jednoho 
dendrologického průzkumu pokáceny, ale druhý nebyl stejný a stromy se zachránily. Další věc, která jí 
vadí, že na Sokolské zahradě není náhradní výsadba. Pan starosta na to reaguje, že tento 
dendrologický posudek dělal opravdový odborník. Posvětilo ho i rozhodnutí z Odboru životního 
prostředí Městského úřadu Kostelec nad Orlicí. Jedná se o 13 stromů, ale v průběhu let 2015, 2016 
byly vysázeny desítky ne-li stovky stromů. 
Paní Mgr. Benková v reakci na nařčení z udávání zmiňuje, že se v minulosti podepsala mandátní 
smlouva s novou advokátní společností, i když měla obec vlastního právníka. Nakonec se ukázalo, že 
důvodem bylo trestné oznámení na opoziční zastupitelky a další oznámení na školu.  
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Občané: 
Pan MUDr. Novohradský se ptá pana Podzimka, zda dokáže vysvětlit pojem obec. A poukazuje na 
spot v televizi, kde pan Podzimek vystupoval. Pan Podzimek na to reaguje, že to bylo vytrženo 
z kontextu a nezazněl tu dovětek. Pan MUDr. Novohradský dále vysvětluje proč je proti výstavbě další 
výrobní haly Saint Gobain Isover. Poukazuje především na vliv formaldehydu na zdraví občanů. Dále 
dodává, že by ve finančním a kontrolním výboru měl být člověk z opozice. Pan Malý také vystupuje a 
říká, že se úplně změní způsob použití pojiva, kde se místo pryskyřice bude nově používat pojivo na 
bázi cukru. Pan MUDr. Novohradský reaguje, že pan ředitel Kazda tvrdil, že se formaldehyd bude 
používat dál. Pan Malý odpovídá, že formaldehyd se vyskytuje ve výrobním procesu, je v té hmotě. 
Pan starosta dodává, že nová linka se staví proto, aby se snížila koncentrace škodlivin v ovzduší. 
Pryskyřice bude nahrazena pojivem na bázi cukru. Paní Mgr. Albrechtová tvrdí, že je potřeba umět 
pochybovat. Všem poděkovala hlavně opozičním zastupitelkám, že se nebojí říkat, co si myslí. Měla 
obavy o Sokolský park. Líbí se jí představa rozvoje parku pro volnočasové aktivity. Zmiňuje trestní 
oznámení, které na ní podala RM.  
 
K bodu 16)  
Pan Ing. Novák CSc. přečetl na závěr souhrn přijatých usnesení, které jsou přílohou zápisu ZM-16-
2016. 
 
Na závěr pan starosta poděkoval všem za účast a ukončil veřejné jednání ZM Častolovice. 
 
Jednání ZM bylo ukončeno dne 1. březen 2017 v 19:15 hod. 
 
Zapsala: Ing. Pavla Voborníková  
 
Vyhotovení zápisu dne 8. 3. 2017 
 
Podpisy ověřovatelů zápisu: 
 
 
 
 
 ………………………… …………………………  
 Mgr. Alena Zvěřinová  MVDr. Václav Hodný 
 
 
 
 …….………………………… 
 Ing. Zdeněk Praus 
 starosta městyse Častolovice 
 
 
 
 
 ………………………. ………………………. 
 Bc. Miloš Tichý Antonín Podzimek 
 místostarosta městyse Častolovice místostarosta městyse Častolovice 
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